
Dveře jsou důležité místo.  
Oddělují jeden prostor od druhého. 

Jsou na hranici místa, kterému 
říkáme domov a okolního světa 

venku. Dveře jsou místem setkání. 
Můžeme je otevřít, když se chceme 

s někým setkat, anebo je zavřít,  
když chceme, aby nás chránily. 

Ježíš chtěl lidem sdělit, že on je 
jediným „místem“, kudy se dá jít 
k Bohu. Přirovnává se ke dveřím, 
kterými mohou k Bohu přicházet.

Ježíš o sobě říká:  
„Já jsem dveře.“ 

(J 10, 9)

Ježíš je jako dveře, které vedou 
k setkání s Bohem.

Izraelité dobře věděli, že pěstovat vinnou 
révu neznamená jen trhat a sklízet hrozny, 
ale je to také náročná celoroční práce, ke 
které jsou potřeba zkušenosti a pečlivost. 

V jarních měsících přicházeli vinaři na 
vinice, aby je s velkou pozorností a láskou 
prohlédli a odřezali suché větve. Když se 
blížila doba sklizně, chránili vinice před 

zloději. Někdy na vinici bydleli i se svými 
rodinami. 

Ježíš přirovnává sám sebe k vinnému 
kmeni a nás k větvím. Bůh Otec je vinař, 

který o révu pečuje, aby nesla dobré 
ovoce. Dobré ovoce mohou nést jen ty 

větve, které jsou spojeny s kmenem.  

Ježíš o sobě říká:  
„Já jsem pravý vinný kmen.“   

(J 15, 1)

Křtem jsme byli napojeni na Krista, 
na dobrý vinný kmen. 
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